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ACTA DE PLE DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 19 DE DESEMBRE DE 2023 (NÚMERO 
9/2023) 

 
 
ASSISTENTS:  Alcalde:   Sr. Miquel Parella Codina   
     

Regidors:  Sra. Gemma Brunet Ferrer  
Sr. Jesús Geli Fàbrega  
Sra. Rut Puigbarraca Rojas  
Sr. Antoni Herms Martínez  
Sra. Sílvia Cabrafiga Parareda  
Sra. Núria Mir Puntí  
Sra. Lluïsa Matas Vilaró 
Sr. Salvador Pujol Carbonell  
Sra. Cristina Martín Sanglas  
Sra. Lydia Maria Remedios Remon Aguirre  

 
A Aiguafreda, essent les 20 hores del dia indicat a l’encapçalament, a la Sala de Plens de l’Ajuntament, 
seu de la Corporació, es reuneixen sota la Presidència del senyor Alcalde els regidors/es assenyalats 
més amunt, assistits de la Secretària Interventora accidental de la Corporació, la senyora Maria Bonet 
Pujol, prèvia comprovació del quòrum legal necessari d’un terç del nombre legal de membres que 
formen la corporació municipal, per iniciar la sessió ordinària plenària convocada pel dia d’avui. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que dona la benvinguda a tothom i, seguidament, es passen a tractar els 
punts de l’ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 

1.- APROVACIÓ D’ACTES DEL PLE  
2.- ASSABENTAT D’ACORDS I RESOLUCIONS MUNICIPALS 
3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT I DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT CORRES-

PONENT AL 3R TRIMESTRE DE 2023 
4.- APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE LA CORPORACIÓ PER L’EXERCICI 2024 
5.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT (RLT) 
6.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ ACORD CONDICIONS PERSONAL FUNCIONARI AJUNTAMENT AIGUA-

FREDA 
7.- MOCIONS, PRECS I PREGUNTES 

 
1. APROVACIÓ D’ACTES DEL PLE DE SESSIONS ANTERIORS 
 

Pren la paraula el Sr. Alcalde de la Corporació i demana si hi ha alguna observació respecte al contingut 
de les actes de les sessions dels Plens que es relacionen a continuació: 
 

- Acta del Ple ordinari núm. 7/2023, de 19 de setembre de 2023 
- Acta del Ple extraordinari núm.8/2023, de 24 d’octubre de 2023 

 
No havent-hi cap intervenció el Sr. Alcalde dona per aprovades les actes de Ple esmentades. 
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2. ASSABENTAT D’ACORDS I RESOLUCIONS MUNICIPALS 

 

2.1 Resolucions d’Alcaldia: 
 

Pren la paraula la Sra. Secretària, qui procedeix a fer lectura dels decrets d’Alcaldia dels quals es dona 
compte, de 1 d’agost a 21 de novembre de 2023, segons extracte indicat a continuació:  
 

DECRET 2023-0210  21/11/2023  Expedient 1683/2023 -Sol·licitud subvenció per a la redacció de projectes d'obra 

d'equipaments culturals  

DECRET 2023-0209  17/11/2023  Expedient 1716/2023 -Valoració i pagament del complement de productivitat 

exercici 2023  

DECRET 2023-0208   17/11/2023  Expedient 1706/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0207   17/11/2023  Expedient 933/2019 - Pròrroga subministrament en modalitat de rènting  

impressora (ACM)  

DECRET 2023-0206  17/11/2023  Expedient 1658/2023 -Resolució sol·licitud informació càrrecs electes, grup 

municipal ERC  

DECRET 2023-0205   13/11/2023  Expedient 1044/2022 -Llista provisional admesos i exclosos procés cobertura lloc 

de treball d’enginyer/a tècnic/a i borsa de treball (estabilització)  

DECRET 2023-0204   10/11/2023  Expedient 1657/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0202  10/11/2023  Expedient 1656/2023 - Aprovació projecte tècnic per la renovació de les pistes de 

tennis municipals  

DECRET 2023-0203   10/11/2023  Expedient 1651/2023 - Acceptació ajut Programa específic extraordinari 

d’autonomia local  

DECRET 2023-0201  07/11/2023  Expedient 1613/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0200  02/11/2023  Expedient 551/2023 - Contractació arqueòleg Plans ocupació 2023  

DECRET 2023-0199  01/11/2023  Expedient 551/2023 - Caducitat del procediment operari de Brigada, plans 

ocupació 2023 

DECRET 2023-0198   27/10/2023  Expedient 1590/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0197  27/10/2023  Expedient 1167/2023 -Contractació de les obres i subministraments del projecte 

d'enjardinament de la nova biblioteca  

DECRET 2023-0196   26/10/2023  Expedient 551/2023- Admesos i exclosos arqueòleg Plans ocupació 2023  

DECRET 2023-0195   20/10/2023  Expedient 1554/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0194  19/10/2023  Expedient PLN/2023/8- Convocatòria Ple extraordinari 24 d'octubre de 2023  

DECRET 2023-0193  18/10/2023  Expedient 1548/2023 - Modificació Pressupost 02/2023 generació de crèdits   

DECRET 2023-0192  17/10/2023  Expedient 1522/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0191   16/10/2023  Expedient 1504/2023- Ajut teleassistència  

DECRET 2023-0190   10/10/2023  Expedient 551/2023 - Aprovació bases i convocatòria Plans ocupació 2023, 

arqueòleg 

DECRET 2023-0188   10/10/2023  Expedient 1194/2023 - Baixa empadronament  

DECRET 2023-0189   10/10/2023  Expedient 1469/2023 - Sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2023-0187   10/10/2023  Expedient 551/2023 -Nomenament tribunal convocatòria Plans ocupació 2023  

DECRET 2023-0186   06/10/2023  Expedient 1173/2023 -Concessió bestreta personal funcionari  

DECRET 2023-0185   05/10/2023  Expedient 1489/2023 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0184 04/10/2023  Expedient 1472/2023 -Assignació majors funcions operari manteniment amb 

caràcter temporal 

DECRET 2023-0183   03/10/2023  Expedient 1461/2023 – Sol·licitud subvenció per a l'impuls de l'accessibilitat a les 

biblioteques integrades en el Sistema de Lectura Pública de Catalunya   

DECRET 2023-0181  02/10/2023  Expedient 1456/2023 -Nomenament vigilant municipal funcionari interí 

mitjançant borsa de treball 
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DECRET 2023-0180   29/09/2023  Expedient 1433/2023 - Sol·licitud d’adhesió al contracte centralitzat de serveis de 

telecomunicacions de la demarcació de Barcelona  

DECRET 2023-0179 28/09/2023  Expedient 551/2023 -Aprovació bases i convocatòria Plans ocupació 2023, 

operari brigada  

DECRET 2023-0178   28/09/2023  Expedient 1431/2023 -Cessament per renúncia voluntària  

DECRET 2023-0177  27/09/2023  Expedient 1430/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0176  26/09/2023  Expedient 1375/2023 -Contractació personal laboral temporal operari/ària de 

neteja crida mitjançant borsa de treball  

DECRET 2023-0175  25/09/2023  Expedient 1394/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0174  25/09/2023  Expedient 1402/2023 -Sol·licitud subvenció millora subministrament d'aigua en 

baixa i millora de la digitalització dels sistemes de gestió de l'aigua urbana  

DECRET 2023-0173  22/09/2023  Expedient 1376/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0172  22/09/2023  Expedient 1261/2023 - Ajut teleassistència 

DECRET 2023-0171  22/09/2023  Expedient 1275/2023 -  Jubilació ordinària operari neteja 

DECRET 2023-0170  22/09/2023  Expedient 1366/2023 - Sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2023-0169  21/09/2023  Expedient 1260/2023 - Ajut teleassistència 

DECRET 2023-0168  20/09/2023  Expedient 1361/2023 -Ordre d'execució reposició de condicions de seguretat, 

salubritat, retirada abocaments C/Barcelona 26, B  

DECRET 2023-0167   20/09/2023  Expedient 6/2023 - Acord incoació responsabilitat patrimonial 

DECRET 2023-0165   19/09/2023  Expedient 1175/2023 - Ajut teleassistència 

DECRET 2023-0166  19/09/2023  Expedient 1259/2023 - Ajut teleassistència  

DECRET 2023-0164   19/09/2023  Expedient 1190/2023 - Ajut teleassistència 

DECRET 2023-0163  19/09/2023  Expedient 1360/2023 -Contractació personal laboral temporal Tècnic auxiliar 

Biblioteca crida mitjançant borsa de treball  

DECRET 2023-0162   15/09/2023  Expedient 1046/2023 -Constitució Borsa treball d'urgència Tècnic/a auxiliar de 

Biblioteca mitjançant concurs de mèrits  

DECRET 2023-0161  14/09/2023  Expedient PLN/2023/7 -Convocatòria Ple ordinari 19 de setembre de 2023 

DECRET 2023-0160   13/09/2023  Expedient 1344/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0159  13/09/2023  Expedient 1315/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0158  12/09/2023  Expedient 1315/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0157  06/09/2023  Expedient 1053/2023 -Alta al padró  

DECRET 2023-0156   06/09/2023  Expedient 1247/2023-  Sol·licitud subvenció commemoracions d'esdeveniments, 

personalitats o entitats de l'àmbit de la cultura, 75 anys Quintos  

DECRET 2023-0155  04/09/2023  Expedient 1046/2023 -Convocatòria proves Borsa treball d'urgència Tècnic/a 

auxiliar de Biblioteca mitjançant concurs de mèrits  

DECRET 2023-0154  01/09/2023  Expedient 1274/2023 - Cobertura absència secretària interventora accidental 4-

10 setembre 2023 

DECRET 2023-0153  31/08/2023  Expedient 1248/2023 -Sol·licitud Subvenció per a l'execució d'obres de 

restauració i consolidació d'immobles de notable valor cultural  

DECRET 2023-0152  31/08/2023  Expedient 1256/2023 -Resolució comparèixer com a part demanada en el recurs 

ordinari núm. 3262023E interposat per COSPLAAN OBRAS Y SERVICIOS LAANTIT 

S.L.U.  

DECRET 2023-0151  30/08/2023  Expedient 1157/2023 - Nomenament personal eventual mandat 2023-2027  

DECRET 2023-0150   30/08/2023  Expedient 1271/2023 -Llistat de sancions ORGT  

DECRET 2023-0149  29/08/2023  Expedient 1246/2023 -Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2023-0148  24/08/2023  Expedient 1046/2023 - Llista definitiva admesos i exclosos Borsa treball 

d'urgència Tècnic/a auxiliar de Biblioteca mitjançant concurs de mèrits  

DECRET 2023-0147  23/08/2023  Expedient 1167/2023 -Aprovació expedient contractació de les obres i 

subministraments del projecte d'enjardinament de la nova biblioteca  

DECRET 2023-0146   18/08/2023  Expedient 1224/2023 - Delegació funcions Alcaldia 20 a 27 d'agost de 2023  

DECRET 2023-0145   17/08/2023  Expedient 1217/2023 -Concessió bestreta personal 
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DECRET 2023-0144   04/08/2023  Expedient 1172/2023 -Aprovació projecte obres Memòria de la jardineria de la 

nova Biblioteca d'Aiguafreda  

DECRET 2023-0143  03/08/2023  Expedient 1046/2023 -Llista provisional admesos i exclosos Borsa treball 

d'urgència Tècnic/a auxiliar de Biblioteca mitjançant concurs de mèrits  

DECRET 2023-0142   02/08/2023  Expedient 1173/2023 -Concessió bestreta personal  

DECRET 2023-0141  02/08/2023  Expedient 1049/2022 -Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)   

DECRET 2023-0140  02/08/2023  Expedient 1049/2022 - Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)   

DECRET 2023-0139  02/08/2023  Expedient 1049/2022 - Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)    

DECRET 2023-0138  02/08/2023  Expedient 1049/2022 - Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)   

DECRET 2023-0137   02/08/2023  Expedient 1049/2022 -Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)    

DECRET 2023-0136   02/08/2023  Expedient 1049/2022 - Contractació Operari neteja del Procés selectiu cobertura 

de sis places i borsa de treball (estabilització)   

DECRET 2023-0135  02/08/2023  Expedient 1049/2022 - Resolució extinció contracte laboral temporal no 

participació estabilització Operari de neteja 

DECRET 2023-0134  01/08/2023  Expedient 1164/2023 -Llistat de sancions ORGT 

 

No havent-hi cap més intervenció, es dona pas al següent punt de l’ordre del dia.  
 
2.2 Juntes de Govern Local 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde i demana si hi ha alguna consulta o suggeriment respecte del contingut 
de les actes de sessions de Junta de Govern que es relacionen a continuació: 
 

- Núm. 13/2023 de 18 de juliol de 2023 
- Núm. 14/2023 d’1 d’agost de 2023 
- Núm. 15/2023 de 12 de setembre de 2023 
- Núm. 16/2023 de 26 de setembre de 2023 
- Núm. 17/2023 de 10 d’octubre de 2023 
- Núm. 18/2023 de 24 d’octubre de 2023 
- Núm. 19/2023 de 7 de novembre de 2023 
- Núm. 20/2023 de 21 de novembre de 2023 

 
No havent-hi cap intervenció, es dona pas al següent punt de l’ordre del dia.  
 
3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT I DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT 
CORRESPONENT AL 3R TRIMESTRE DE 2023 
 
La Sra. Secretària dona lectura de l’informe que, transcrit literalment diu el següent: 
 

INFORME EMÈS PER LA INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL COMPLIMENT DELS TERMINIS DE 
PAGAMENT DE LES OPERACIONS COMERCIALS AFECTADES PER LA LLEI 15/2010, DE 5 DE JULIOL, DE 
MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE, PER LA QUE S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA 
CONTRA LA MOROSITAT EN LES OPERACIONS COMERCIALS I EL CÀLCUL DEL PERÍODE MITJÀ DE 
PAGAMENT CORRESPONENTS AL TERCER TRIMESTRE DE L’ANY 2023 
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Primer.- La Llei 15/2010 de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen 
mesures  de lluita contra la morositat en les operacions comercials, afecta els terminis de pagament i al 
procediment de reclamació de deutes de les administracions públiques als seus proveïdors. 
Els terminis de pagament fixats en l’article tercer de la Llei 15/2010 és de 30 dies des de la recepció de 
la mercaderia o prestació del servei. Com a mecanisme de transparència en el compliment d’aquests 
terminis de pagament, s’estableix en l’article 4 que els Tresorers, o en el seu defecte, Interventors de 
les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre el seu compliment el qual haurà 
d’incloure necessàriament el número i quantia global de les obligacions pendents en què s’estigui 
incomplint els terminis. Aquest informe es rebrà trimestralment al Ple de la Corporació per part de la 
tresoreria municipal i haurà de remetre’s, en tot cas, al Ministeri d’Economia i Hisenda per part de la 
Intervenció. 
 
Segon.- la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, en 
la seva redacció donada per la llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial 
del sector Públic, sotmet les Corporacions Locals al principi de sostenibilitat financera, no només en 
referència al deute públic sinó al deute comercial de les mateixes. D’aquesta manera es determina la 
sostenibilitat del deute comercial quant al període mitjà de pagament als proveïdors d’aquestes entitats, 
que no superi el termini  màxim previst a la normativa de morositat. 
 
Tercer.- L’Ordre Ministerial 2105/2012, modificada per l’Ordre HAP/2082/2014, en el seu article 16.6, 
estableix l’obligació de subministrar de forma trimestral aquesta informació, regulant-se la metodologia 
de càlcul del període mitjà de pagament als proveïdors en virtut del que disposa el Reial decret 
635/2014, de 25 de juliol. 
El període mitjà de pagament mesura el retard en el pagament del deute comercial en terminis 
econòmics, com a indicador diferent del període legal de pagament establert a la Llei 9/2017  de 
contractes del Sector Públic. 
 
De conformitat amb l’exposat, s’INFORMA: 
 
1.- Les ràtios de morositat obtingudes de l’Ajuntament, són els següents: 
 
3r. trimestre 2023 
 
Ràtio d’operacions pagades: 9,35 dies 
Import d’operacions pagades: 293.598,36 € 
Ràtio d’operacions pendents de pagament: 63,89 dies 
Import d’operacions pendents de pagament: 93.901,93 € 
 
Període Mitjà de pagament de l’entitat: 22,57  dies 
2.- Interessos de demora 
No hi ha interessos de demora pagats en els períodes. 
3.- Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre 
No n’hi ha. 
4.- Aquest informe es remet al Ple de la Corporació, al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i 
es publica a la web municipal. 

 

No havent-hi cap comentari, el Ple es dona per assabentat, i es tracta el següent punt de l’ordre del 
dia. 
 
4.- APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE LA CORPORACIÓ PER L’EXERCICI 2024 
 
La Sra. Secretària dona lectura a la proposta que transcrita literalment diu el següent:  
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PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL PER A L’EXERCICI ECONÒMIC 2024 (Exp. 
1776/2023) 

 
Format el Pressupost General d’aquest Ajuntament corresponent a l’exercici econòmic 2024, així com, 
la Plantilla de Personal comprensiva de tots els llocs de treball, de conformitat amb el que es disposa en 
els articles 168 i 169 del text Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals aprovat per Reial decret 
Legislatiu 2/2004 de 5 de març, i l’article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988. 
 
Vist i conegut el contingut dels informes de la Secretària Interventora accidental, de data 13 de 
desembre de 2023. 
 
Per tot això, l’Alcaldia proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- APROVAR inicialment el Pressupost General d’aquest Ajuntament, per a l’exercici econòmic 
2024, el resum del qual per capítols és el següent: 

 
ESTAT DE DESPESES 

A) OPERACIONS NO FINANCERES  

A.1. OPERACIONS CORRENTS 2.988.300,00 € 

CAPÍTOL 1: Despeses de Personal 1.362.800,00 € 

CAPÍTOL 2: Despeses Corrents en Béns i Serveis 1.307.400,00 € 

CAPÍTOL 3: Despeses Financeres 63.000,00 € 

CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 255.100,00 € 

CAPÍTOL 5: Fons contingències exec. ppt 0,00€ 

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 453.000,00 € 

CAPÍTOL 6: Inversions Reals 453.000,00 € 

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 0,00 € 

B) OPERACIONS FINANCERES 225.000,00 € 

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0,00 € 

CAPÍTOL 9: Passius Financers 225.000,00 € 

  

TOTAL: 3.666.300,00 € 

  

ESTAT D'INGRESSOS 

A) OPERACIONS NO FINANCERES  

A.1. OPERACIONS CORRENTS 3.217.800,00 € 

CAPÍTOL 1: Impostos Directes 1.533.800,00 € 

CAPÍTOL 2: Impostos Indirectes 27.000,00 € 

CAPÍTOL 3: Taxes, Preus Públics i altres Ingressos 495.500,00 € 

CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 1.120.000,00 € 

CAPÍTOL 5: Ingressos Patrimonials 41.500,00€ 

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 152.500,00 € 

CAPÍTOL 6: Alienació d'Inversions Reals 0,00 € 

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 152.500,00 € 

B) OPERACIONS FINANCERES 296.000,00 € 

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0,00 € 

CAPÍTOL 9: Passius Financers 296.000,00 € 
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TOTAL: 3.666.300,00 € 

 
SEGON.- Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs de treballs reservats 
a funcionaris i  personal laboral. 
 
TERCER.- Exposar al públic el Pressupost General per l’exercici 2024 i la plantilla de personal aprovats, 
per termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província i tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, a l’efecte de presentació de reclamacions pels interessats. 
 
QUART.- Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 
 
CINQUÈ.- Remetre còpia a l’Administració de l’estat, així com al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya. 

 
Pren la paraula el Sr. Alcalde per fer una exposició general de la proposta, d’entrada el pressupost que 
es presenta no és un pressupost ni expansiu ni restrictiu, la intenció que tenim com a equip de govern, 
preveient dur a terme el programa electoral al llarg dels propers quatre anys, és que aquest primer 
2024 s’executaran les inversions ja iniciades, i als dos anys centrals 2025-2026, és quan es preveu una 
inversió més forta. Certament es volia fer el mateix la legislatura passada però hi va haver la pandèmia 
que va alterar aquests plans. A grans trets ara presentarem aquest pressupost. 
 
En relació als ingressos recordem que amb l’aprovació de les ordenances fiscals hi ha un increment 
previst de l’IBI en relació amb el pressupost del 2023, increment necessari per mantenir els serveis. 
Les escombraries hem de preveure per les quotes que ens ha traslladat la Mancomunitat la Plana que 
augmentaran, per tant, l’augment que es preveu és per cobrir el cost, gairebé uns 50.000 euros de 
diferència en relació al 2023. Pel que fa a transferències corrents, la participació en tributs de l’estat 
ha augmentat, esperem que aquestes promeses que es materialitzin. Pel que fa al capítol 5 que són 
ingressos patrimonials s’incrementa  lleugerament a partir d’uns ingressos per dipòsits bancaris. 
 
Pel que fa a despeses, destacar que el capítol 1 augmenta molt pels costos de personal, bàsicament 
pels increments aprovats pel govern i també perquè tenim una persona nova que treballa a la 
biblioteca. Pel que fa al capítol 2 de despeses de béns i corrents és sempre el capítol de més gruix de 
despesa que és difícil de poder ajustar. El capítol 3 de despeses financeres ens han augmentat l’Euríbor, 
que també ens afecta i, per tant, aquí hem previst uns 28.000 euros més que el pressupost anterior. 
Les inversions són les que desglossarem en el capítol 6. D’entrada mantenim aquests 35.000 euros pels 
pressupostos participatius, es mantenen partides de manteniment de carrers i mobiliari urbà, una de 
20.000 i l’altre de 15.000 euros, que van en la línia d’aquests anys. També tenim la finalització del parc 
fluvial del congost, recordem que ja es va fer la vorera i la canalització, l’aplanament i l’allisat de tota 
la part que ja s’ha tapat, i queda fer un caminet, senyalització, i una part d’enjardinament. 
 
Tenim un punt que m’hauria agradat amb més detall, que és la redacció de projectes, tal i com hem 
apuntat entrem al 2024 preveient redactar projectes, que ens han de servir als anys principals de la 
legislatura per poder-los licitar i tenir-los a punt abans de que acabi. Els projectes són cars, un bon 
projecte perquè surti a licitació té un cost que hem de poder atendre. Fem referència als projectes que 
portem al  programa electoral, el projecte integral de la carretera, el del Pla de la Vinya, hi ha una àrea 
de jocs infantils també. L’altre és la CEMSA, ja en parlarem perquè més endavant torna a sortir una 
pregunta sobre aquest tema, i també la vorera nord, de la sortida del poble. Cal que aquest any 2024 
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es redactin els projectes o difícilment podrem començar qualsevol d’aquests temes durant la 
legislatura. 
 
Segueixo, hi ha un manteniment mínim de la xarxa de l’aigua potable, després ens distendrem més 
perquè també tenim una pregunta sobre el tema, i després tenim dues partides una de mobiliari i 
maquinària, edificis municipals i escola. També tenim sempre una partida relacionada amb el món 
informàtic, tot i que pràcticament en els exercicis 2022-2023 ens hem posat al dia, de la situació 
informàtica de la casa, però sí que hi ha d’haver un manteniment bàsic. Per exemple, cal comprar un 
servidor nou, també tenim una publicació d’un llibre, cada any ens agrada publicar un llibre, creiem 
que val la pena publicar aquesta col·lecció de temes que estem fent vinculats a Aiguafreda. 
 
Per la biblioteca hem destinat una partida considerable que mai hi havia hagut, volem que sigui un 
centre de dinamització cultural, s’està acabant la jardineria, esperem que al gener la tinguem acabada 
del tot, i també hi farem una petita instal·lació de cara a la primavera. Can Bellit és un tema que ha 
sortit repetides vegades, és una obra gran, la nostra intenció és que pugui ser un equipament i que la 
conselleria d’ensenyament hi tregui especial rendiment, per tant caldria el seu suport, però comencem 
aquest any fent inversions, després de les que es van fer en la teulada i la façana. Concretament hi ha 
dos projectes, un pels lavabos i un altre pels tancaments que hauríem de poder cobrir. També hi ha 
una continuació en referència a la instal·lació de plaques fotovoltaiques perquè sabem que torna a 
haver-hi una partida molt interessant dels anomenats fons Next Generation per instal·lacions 
fotovoltaiques, ja ho hem fet amb la teulada del pavelló i volem fer més, la partida ha de créixer, però 
de moment no sabem quina quantitat serà possible realment. 
 
Després ve aquest capítol d’altres inversions de les quals m’agradaria que haguéssiu rebut més dades, 
una plantació de barballó per recuperar la tradició que volem potenciar, aquesta ja comença en 
aquestes festes de Nadal, amb una activitat que es fa al tallaret. Llavors tirem endavant un pack nadó, 
aquest pack el donarem a totes les persones que tinguin un nen/a aquí a Aiguafreda, serà un pack de 
productes bàsics que ens preparen a la farmàcia. Després tenim una partida destinada a caixes niu que 
també la portàvem en el programa electoral. També hi va el premi d’investigació, aquest premi creiem 
que val la pena instaurar-lo pels nens que han estat premiats pels seus treballs de recerca de 
batxillerat. Cada any l’Ajuntament d’Aiguafreda junt amb el de Sant Martí i Balenyà som convidats a 
Centelles on tenim els nostres alumnes per tal de participar en la lectura i en l’escolta de les 
presentacions dels treballs de recerca, doncs creiem que val la pena que l’Ajuntament premiï aquests 
estudiants.  
 
També volem fer un inventari de béns on poder catalogar els béns materials que tenim a l’Ajuntament. 
Això és una part de l’arxiu que anirà lligada amb la següent que és la digitalització, ho portàvem també 
en el programa electoral, escanejar els nostres programes de quintos, escanejar les publicacions 
pròpies de l’Ajuntament, fer que siguin accessibles per a tothom a través de xarxa, i aquests processos 
d’escaneig i d’inventari els volem dur a terme aquesta legislatura.  
 
Per altra banda, també posarem aire condicionat a l’Ajuntament és una petició dels treballadors 
llargament reclamada, els darrers estius tots ho sabem han estat molt calorosos i realment treballar-
hi és carregós. 
 
També hem obert aquest calaix de Serrabanda que ja fa dues legislatures que li posem, esperem poder 
tirar-ho endavant, ja vam fer un monogràfic sobre el tema, després de parlar amb la Junta havien de 
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fer una assemblea aquest mes de desembre i sembla que la faran al gener, esperem que tiri endavant. 
Finalment també cal esmentar una partida per Aiguafreda de Dalt que són aquests 135.000 euros per 
la reforma de l’església, aquesta bé subvencionada tant per Diputació com per la Generalitat i ha de 
caure en aquest 2024. De manera que aquesta seria a grans trets la proposta de pressupost, ara dono 
la paraula als grups perquè comenteu les consideracions que creieu oportunes.  
 
Pren la paraula el Sr. Pujol, regidor d’ERC, dient que si no ho he entès malament has dit que el 
pressupost d’aquest any era superior al de l’any passat i això no és veritat si et mires els teus papers, 
4.800.000 euros davant de 3.600.000 euros, són bastant menys. 
 
El Sr. Alcalde respon que el pressupost de tancament és un i el pressupost d’inici és un altre, per tant, 
el que he comparat eren els pressupostos inicials i dient que decreixia una mica, perquè no sabem quin 
serà el final, llavors quan tanquem l’exercici és quan podem comparar com acaba. 
 
Reprèn la paraula el Sr. Pujol, però llavors he revisat l’estudi aquest que has llegit, i formalment és 
correcte, però nosaltres creiem que tot i que aquí hi ha una mica endeutament està molt lluny dels 
límits màxims i trobem a faltar en aquest pressupost inversions. Considerem el pressupost molt trist i 
molt gris, trobem molt poca inversió. No hi ha res per la CEMSA, només has dit que faríeu estudis però 
també ens havies presentat a l’altre legislatura el projecte integral de la CEMSA com a gran concepte, 
llavors tota la gran negociació que es va fer de comprar barato si ho tenim allà mort i no el fem servir 
per res, no ens serveix de res. 
 
A més a més, a Can Bellit has posat 20.000 euros i al setembre ens vas respondre que calien uns 80.000 
euros només pels tancaments, amb 20.000 euros què feu? dues finestres?  
 
Respon el Sr. Alcalde, he dit lavabos i possiblement tancaments.  
 
Reprèn la paraula el Sr. Pujol, l’altra vegada no ens vas parlar de lavabos. 
 
El Sr. Alcalde contesta que si es pot es faran els tancaments i passarà per fer créixer la partida. 
 
El Sr. Pujol contesta que vas explicar que els lavabos eren característics i diferents i s’havia d’intentar 
si es podien salvar com a patrimoni. 
 
Tampoc s’entén, diu el Sr. Pujol, que en el cas d’Aiguafreda de Dalt es traspassa la partida però què 
passa amb les pistes de tennis? que no les traspasseu, evidentment això no té cap tipus d’importància 
igualment és correcte, però vol dir que d’entrada ja tenim una modificació de pressupost a la vista 
perquè executareu les pistes de tennis i les haureu de posar com a modificació.  
 
El  Sr. Alcalde intervé i explica que les pistes de tennis no entren per l’any que ve, perquè la licitació 
s’ha fet aquest any 2023. 
 
El Sr. Pujol diu que la licitació sí, però les heu assignat avui? Si no les heu assignat avui ja no teniu 
temps. 
 
Pren la paraula  la Sra. Brunet, regidora de Junts per Aiguafreda, explicant que quan fas la licitació has 
de retenir la partida, i que forma part del 2023.  
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El Sr. Pujol reitera que hauran de fer una modificació en el pressupost.  
 
La Sra. Brunet indica que no caldrà.  
 
El Sr. Alcalde insisteix que en el cas d’Aiguafreda de Dalt la licitació haurà de ser per l’any 2024, mentre 
que les pistes de tennis ja s’ha fet l’any 2023. 
 
El Sr. Pujol insisteix en que s’ha obert la licitació, però no tens ni candidats. 
 
La Sra. Brunet respon que si que n’hi ha.  
 
El Sr. Alcalde pregunta a la Secretària quantes empreses s’han presentat, qui indica que en són set.  
 
Per tant, diu el Sr. Pujol, serà l’any que ve, és evident. 
 
El Sr. Alcalde insisteix que un cop iniciada la licitació, la partida del 2023 queda retinguda, que sinó des 
de Secretaria no ens deixarien fer la licitació, quan fas una licitació has de garantir que tens els diners 
per poder-ho pagar. Evidentment es traspassarà al 2024, perquè la factura arribarà al 2024 i es pagarà 
al 2024, però aquesta partida ja està assegurada i bloquejada del pressupost 2023. Això està previst 
en la normativa reguladora dels pressupostos perquè hi ha processos molt llargs, que no sempre es 
poden tancar en l’any en curs i es poden passar a l’any següent. No és el mateix cas que el d’Aiguafreda 
de Dalt on s’ha de licitar i executar al 2024 i cal que consti al pressupost de 2024 perquè les actuacions 
estan subvencionades i s’han de justificar abans de 31 de desembre de 2024. 
 
El Sr Pujol diu que val, però seguim, no he vist res previst de les voreres que estaven en el vostre 
programa i sempre que preguntem ens dieu que esteu a punt de fer-ho. 
 
El Sr. Alcalde contesta que és dins de les partides que he citat, volem començar pel rebaix de passos 
per a vianants i l’altre completar voreres. Caldrà tenir en compte que en alguns casos han passat més 
de 70 anys i les condicions no són les mateixes com una obra nova. Però entra en la partida que hem 
vist de manteniment de carrers. 
 
Reprèn la paraula el Sr. Pujol dient que també seguim tenint un ajuntament que fa moltes coser per la 
infància, bastantes coses per la gent gran i en el grup de jovent els deixem limitats a una mica de festa 
major i a una setmana de joventut. No és un problema d’ara, és un problema que seguim arrossegant, 
sembla que Aiguafreda només puguis ser o nen o persona gran i el jovent no tingui futur.  
 
Conclou el Sr. Pujol dient, en funció de tot això que t’acabo de dir nosaltres votarem en contra.  
 
El Sr. Alcalde contesta que d’acord, gràcies per l’exposició i ofereix a la regidora del PP si vol aportar 
algun punt. 
 
La Sra. Remon, regidora del PP, diu que no, gràcies.  
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I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la proposta efectuada 
que és APROVADA per MAJORIA per sis (6) vots a favor del grup municipal Junts per Aiguafreda -CM, 
quatre (4) vots en contra del grup municipal ERC-AM i un (1) vot en contra del grup municipal PP.  
 
5.-APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT (RLT) 
 
La Sra. Secretària dona lectura a la proposta que transcrita literalment diu el següent:  
 

PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL (RLT) DE 
L’AJUNTAMENT D’AIGUAFREDA  
 
I.- ANTECEDENTS  
 
L’Ajuntament d’ Aiguafreda en la sessió ordinària del Ple de data 6 de març de 2018, va dictar acord pel 
qual s'aprovava l’Organigrama General i la Relació de Llocs de treball de la Corporació. 
 
El Ple de la Corporació en data 28 de juliol de 2020 va aprovar una modificació de la relació de llocs de 
treball.  
 
El Ple de la Corporació en data 19 de juliol de 2022 va aprovar una modificació de la relació de llocs de 
treball.  
 
No obstant, el món local viu sotmès a canvis constants i la Corporació s’ha de professionalitzar i adaptar 
a les nombroses exigències introduïdes per canvis normatius, socials, econòmics etc. Més concretament, 
l’obertura de la Biblioteca municipal i la necessitat d’una major coordinació entre les regidores de 
l’Ajuntament i els serveis administratius, a fi de la millorar l’atenció ciutadana i d’entitats municipals, 
requereix novament l’adaptació dels llocs de treball de l’Ajuntament d’Aiguafreda.  
 
II.- FONAMENTS DE DRET 
 
II.1 Legislació aplicable 
 

• Els articles 28 i següents de la refosa en un text únic de la Llei de la Funció Pública de 
l'Administració de la Generalitat de Catalunya aprovada per Decret Legislatiu 1/1997, de 31 
d'octubre. 

• L'article 283 del text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovat pel Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril. 

• Els articles 25 i següents del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals aprovat pel 
Decret 214/1990, de 30 de juliol. 

• Els articles 31 i següents i 69 del text refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic, 
aprovat per Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre. 

• Els articles 22.2.i), 90.2, 92 i 92 bis de la Llei de 7/1985, de 2 d'abril, de Bases del Règim Local. 

• Els articles 126.4, 127 i 129.3.a) del text refós de les disposicions legals vigents en matèria de 
Règim Local, aprovat per Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril. 

• L'article 15 de la Llei 30/1984, de 2 d'agost, de Mesures per a la Reforma de la Funció Pública. 

• Els articles 61 a 64 del text refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, aprovat per Reial 
decret Legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre. 

• El Reial decret 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions dels 
funcionaris d'Administració Local. 

 
II.2 Fonaments i consideracions jurídiques 
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L'article 69 del Text Refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic estableix que la planificació 
dels recursos humans en les Administracions Públiques tindrà com a objectiu contribuir a la consecució 
de l'eficàcia en la prestació dels serveis i de l'eficiència en la utilització dels recursos econòmics 
disponibles mitjançant la dimensió adequada dels seus efectius, la seva millor distribució, formació, 
promoció professional i mobilitat. 
 
Segons l’establert als articles 25 a 30 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament 
del personal al servei de les entitats locals, la Relació de llocs de treball (RLT) es concreta en l’expressió 
ordenada del conjunt de llocs de treball que pertanyen a una entitat local, inclou la totalitat dels llocs 
existents a l’organització i correspon tant a funcionaris, com al personal eventual i al laboral.  
 
Mitjançant les relacions de llocs de treball s’assignen les funcions, atribucions i comeses que ha de 
realitzar el personal que ocupa els respectius llocs de treball, i es determinen, en el cas del personal 
funcionari, l’escala, la subescala, la classe i la categoria a què ha de pertànyer la persona que ocupa cada 
lloc de treball. 
 
La proposta de modificació de la RLT ha de ser objecte de negociació.  Quan les conseqüències de les 
decisions de les administracions públiques que afectin les seves potestats d'organització tinguin 
repercussió sobre condicions de treball dels funcionaris públics, és procedent la negociació de les 
condicions esmentades amb les organitzacions sindicals. 
 
Correspon al Ple l'aprovació de la modificació de la Relació de llocs de treball, per majoria simple. La 
modificació s'exposarà al públic durant el termini de quinze dies mitjançant anunci en el Butlletí Oficial 
de la Província, termini durant el qual els interessats podran examinar-la i presentar reclamacions que 
considerin pertinents. La modificació de la RLT es considerarà definitivament aprovada si durant el citat 
termini no es presenten reclamacions. 
 
Vista l’Acta de la mesa de negociació, de data 1 de desembre de 2023, en la qual s’acorda aprovar la 
modificació de la Relació de Llocs de treball consistent la modificació del lloc de treball de Tècnic/a de 
joventut, desenvolupament econòmic, social i cultural, i la modificació del lloc de treball d’Operari/ària 
de neteja.  
 
Realitzada la tramitació legalment establerta, i vist l'Informe de Secretaria, es proposa al Ple de la 
Corporació l'adopció del següents ACORDS: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de la Relació de llocs de treball d'aquest Ajuntament, segons fitxes 
descriptives que consten a l’expedient, amb el text següent: 
 

Lloc de treball  Modificació  

Denominació: Tècnic/a de gestió, coordinació, desenvolupament i joventut 
Règim i classificació: Funcionari 
Dedicació: 100% 
Dotació: 1 
Nivell Complement de Destí (CD): 20 
Complement Específic (CE): 654,63 
Grup: A2 
Forma de Provisió: Concurs- oposició   

Denominació, 
funcions i CE. 
 

Denominació: Operari/ària de neteja 
Règim i classificació: Laboral 
Dotació i dedicació: 
3-40h/s 

Increment d’una 
dotació de 25h/s a 
40h/s 
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3-25h/s 
1-20h/s 
Sou mensual consolidat: 1.092,93 
Forma de Provisió: Concurs- oposició   

 
 
SEGON.- Publicar anunci de la modificació de la RLT en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.  
 
TERCER - Remetre una còpia d'aquesta a l'Administració de l'Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat. 
 

El Sr. Alcalde explica que cada vegada que es fa una modificació de la relació de llocs de treball ha de 
passar per Ple, i prèviament han estat presentades als representants dels treballadors que ho han vist 
bé. Són dues modificacions, una correspon a l’adequació de les tasques del tècnic de joventut i l’altre 
és l’ampliació d’una jornada de neteja, amb la nova biblioteca necessitem més hores de neteja. 
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la proposta efectuada 
que és APROVADA per MAJORIA per sis (6) vots a favor del grup municipal Junts per Aiguafreda -CM, 
quatre (4) abstencions del grup municipal ERC-AM i una (1) abstenció del grup municipal PP.  
 
6.-APROVACIÓ MODIFICACIÓ ACORD CONDICIONS PERSONAL FUNCIONARI AJUNTAMENT 
AIGUAFREDA 
 
La Sra. Secretària dona lectura a la proposta que transcrita literalment diu el següent:  
 

PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE L’ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL 
FUNCIONARI DE L’AJUNTAMENT D’AIGUAFREDA, ANNEX V. COMPLEMENT PER SERVEI EN DIADES 
ESPECIALS VIGILANTS MUNICIPALS 
 
I.- ANTECEDENTS  
 
El Ple de la Corporació en sessió extraordinària de data 28 d’octubre de 2021 va aprovar l’Acord de 
condicions del personal funcionari de l’Ajuntament d’Aiguafreda.  
 
Constituïda la Comissió negociadora en data 1 de desembre de 2023, segons acta incorporada a 
l’expedient, s’ha aconseguit un consens entre els representants del personal funcionari i els d'aquest 
Ajuntament en relació a l’establiment d’una compensació per prestació efectiva i acreditada de servei 
en diades especials.  
 
II.- FONAMENTS DE DRET 
 

• Articles 31 i següents, Disposició Addicional Setena i Disposició Addicional Dotzena del Text 
Refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic, aprovat per Reial decret Legislatiu 5/2015, 
de 30 d'octubre. 

• Capítol III del títol IV de la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva de 
dones i homes. 

• Llei Orgànica 11/1985, de 2 d'agost, de Llibertat Sindical. 

• Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
II.2 Fonaments i consideracions jurídiques 
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Segons l’establert a l'article 33 del Text Refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic, aprovat 
per Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, la negociació de condicions de treball dels 
funcionaris públics que estarà subjecta als principis de legalitat, cobertura pressupostària, 
obligatorietat, bona fe, publicitat i transparència, s'efectuarà mitjançant l'exercici de la capacitat 
representativa reconeguda a les organitzacions sindicals en els articles 6.3.c); 7.1 i 7.2 de la Llei Orgànica 
11/1985, de 2 d'agost, de Llibertat Sindical, i el previst en aquest capítol. 

 
La negociació col·lectiva del personal al servei de les Administracions Públiques es tradueix en Pactes o 
Acords en relació al personal funcionari, conforme als articles 31 i següents del Text Refós de la Llei de 
l'Estatut Bàsic de l'Ocupació Pública, aprovat pel Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre. 

 
Duta a terme la negociació de la modificació de l'Acord aplicable al personal funcionari municipal i 
arribat a un consens sobre el text del citat Acord entre els representants dels treballadors i de 
l'Ajuntament, procedeix l'aprovació pel Ple de l'Ajuntament, de conformitat amb el que es disposa en 
l'article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 

 
Vist el text consensuat per la Mesa de negociació de data 1 de desembre de 2023, que recull la 
modificació de l’Acord de condicions de treball del personal funcionari de l’Ajuntament d’Aiguafreda 
per l’establiment d’una compensació al servei de vigilància municipal per prestació efectiva de servei en 
diades especials.  
 
Vist que el contingut de l’Acord respecta els límits establerts legalment en matèria de negociació de les 
condicions de treball dels empleats públics. 

 
Emès el corresponent informe respecte de fiscalització des d’un punt de vista de gestió pressupostària, 
econòmica i sostenibilitat financera, i realitzada la tramitació legalment establerta, es proposa al Ple 
l’adopció del següents,  
 
ACORDS:  
 
PRIMER.- Aprovar el text consensuat per la Mesa de negociació de data 1 de desembre de 2023 que 
recull la modificació de l’Acord de condicions de treball del personal funcionari de l’Ajuntament 
d’Aiguafreda per l’establiment d’una compensació al servei de vigilants municipals per prestació efectiva 
de servei en diades especials, en els termes i les condicions que figuren l’annex V a aquest acord.  
 
SEGON.- Comunicar l'Acord del Ple al president de la mesa de negociació i notificar aquest als 
representants del personal amb indicació dels recursos que s'estimin pertinents. Així mateix, emplaçar 
a les parts per a la signatura de l'Acord. 
 
TERCER.- Signat l'Acord, que per la Mesa de negociació es presenti aquest en l'Oficina Pública 
corresponent perquè es procedeixi al seu registre, i posterior publicació en el Butlletí Oficial de la 
Província. 
 
QUART.- Publicar aquest acord en el tauler municipal d’edictes per al coneixement general.  

 
Pren la paraula el Sr. Alcalde i explica que aquesta proposta ha estat una petició llargament reclamada 
pels treballadors, i s’ha volgut que quedés consolidat, es té en compte la penositat que suposa treballar 
en aquests dies assenyalats, ha estat consensuat amb els mateixos treballadors i és preceptiu que passi 
per Ple. Seguidament demana si hi ha algun comentari de la resta de grups municipals.  
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Pren la paraula el Sr. Pujol, regidor d’ERC, i posa de manifest que tot el que sigui afavorir les condicions 
de treball hi estem a favor igual que els 40.000 euros de l’aire condicionat, perquè el personal pugui 
treballar a gust, amb això estarem sempre d’acord. 
 
El Sr. Alcalde respon dient penseu que heu votat en contra en això dels 40.000 euros de l’aire 
condicionat. 
 
El Sr. Pujol explica que han votat en contra del pressupost del 2024 no partida a partida, que encara hi 
seríem fins a les nou del matí.  
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde dient que queda clar, i dona la paraula a la regidora del PP, Sra. Remon, 
que diu que hi està d’acord.   
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la proposta efectuada 
que és APROVADA per UNANIMITAT.  
 
 

7.-MOCIONS, PRECS I PREGUNTES 
 
7.1.- MOCIONS 
 
JUNTS PER AIGUAFREDA -CM 
 

MOCIÓ SOBRE EL FINANÇAMENT DELS ENS LOCALS 
 
En els darrers deu anys, la nostra societat ha patit l’impacte negatiu de diverses crisis que han requerit 
modificacions legislatives i pressupostàries ad hoc, que intentaven minimitzar el seu impacte en el dia a 
dia de la nostra ciutadania i assegurar la prestació dels serveis que garanteixin l’estat del benestar d’una 
manera inclusiva. 
 
En aquest sentit, els ens locals hem acumulat en una dècada una legislació lesiva contra l‘autonomia 
local que es va concretar en la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), la 
COVID-19 i la guerra d’Ucraïna amb la conseqüent i actual crisi que ha provocat un augment del preu de 
les matèries primeres i, en general,  l’increment del cost dels serveis i inversions que es donen o 
s’impulsen des dels ens locals. 
 
D'altra banda, és necessari remarcar la important disminució d’ingressos que ha representat per a molts 
ajuntaments la recent reforma de l'impost sobre l'increment del valor dels terrenys urbans. A més, s'ha 
requerit als ajuntaments el retorn dels ingressos recaptats per aquest impost que estaven subjectes a 
reclamació als ciutadans afectats. 
 
Totes aquestes decisions que s’han pres a nivell Europeu, Estatal i de Catalunya han tingut com a 
destinataris els nostres veïns i veïnes i als ens locals com a gestors a primera línia en la seva aplicació. 
 
Aquestes circumstàncies han posat a prova la solidesa del sistema de finançament dels ens locals i hem 
pogut constatar que s’ha agreujat la situació, que ja era prou precària, de manca de recursos, d’atribució 
continuada d’obligacions sense finançament, d’assumpció del principal esforç en el compliment de les 
mesures per reduir l’endeutament públic, etc. 
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L’augment del cost de les matèries primeres ha repercutit en les adjudicacions i en els complements que 
han comportat la seva execució. Molts dels projectes que s’han vist afectats estan vinculats a 
subvencions d’altres administracions, que no s’han augmentat, assumint els ens locals directament el 
sobre cost. 
 
Els ens locals de Catalunya hem hagut de recórrer a les poques figures impositives que disposem per a 
fer front a aquestes circumstàncies. La resposta del legislador ha estat inexistent i els Governs a nivell 
Europeu, Estatal o Català que han incomplert respectivament la Carta d’Autonomia Local, la Constitució 
i l’Estatut de Catalunya que obligava a l’aprovació d’una llei de finances locals, han habilitat mesures 
restrictives pel deute, d’una banda, i a subvencions conjunturals que, en cap cas, solucionen el dèficit 
estructural de finançament dels ens locals i a una distribució dels ingressos que no es correspon amb 
aquestes obligacions.  
 
A més, cal abordar de forma definitiva un finançament dels diferents territoris de l’Estat més transparent 
i just, que acabi amb l’actual dèficit fiscal de Catalunya, que és un greuge afegit per la ciutadania.  
 
Estem posant al límit la pressió fiscal a la qual estan sotmesos els nostres conciutadans, en una etapa 
de crisi socioeconòmica continuada. 
 
El repartiment entre les diferents administracions que es fa per part de l’Estat dels tributs i dels 
ingressos, no es correspon a les competències i responsabilitats que actualment tenen els ens locals 
respecte a les altres administracions.  
 
És per a tot això, que es proposa l’aprovació de la present moció, amb els següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Instar el Congrés, el Senat, el Parlament de Catalunya i els Governs de l’Estat i de la Generalitat, 
a una reforma estructural del finançament dels ens locals que asseguri el compliment del principi de 
suficiència financera. 
 
SEGON.- Impulsar una taula de negociació amb la Generalitat, per una banda,  amb el Govern de l’Estat 
per una altra, i les entitats municipalistes més representatives per establir les bases del nou finançament 
local. 
 
TERCER.- Mentre s’acorda el nou sistema de finançament local, cal habilitar de manera conjuntural un 
repartiment més equitatiu dels tributs i els ingressos de l’Estat i que la participació dels ens locals es 
correspongui amb les seves competències, la prestació de serveis impropis i resolgui la nul·la capacitat 
del sistema de finançament actual per a donar resposta a les necessitats de la nostra ciutadania. 
 
QUART.- Instar el Govern de l’Estat a impulsar conjuntament amb els diferents territoris de l’Estat un 
nou sistema de finançament just i equilibrat que acabi amb el dèficit fiscal o es creï un topall màxim de 
solidaritat envers l’Estat seguint els models més avançats d’Europa, amb regles explícites i claredat de 
xifres i que garanteixi que tots els ciutadans reben les mateixes prestacions i serveis.  
 
CINQUÈ.- Instar el Govern de l’Estat a derogar la LRSAL. L’objectiu que perseguia inicialment aquesta 
Llei, parcialment ja derogada, no té avui cap sentit i limita l’autonomia local a l’hora de donar resposta 
als reptes actuals. Instar també a modificar la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
de manera que la seva aplicació se suavitzi i flexibilitzi perquè les entitats locals disposin de major 
autonomia en la despesa pública. 
 
SISÈ.- Instar el Govern de la Generalitat que constitueixi una comissió amb les entitats municipalistes 
més representatives per treballar conjuntament els continguts de l’avantprojecte de Llei de Governs i 
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Finances locals de Catalunya. En aquesta proposta cal afrontar, entre altres prioritats, el finançament 
dels Consells Comarcals. 
 
SETÈ.- Comunicar els presents acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, al Parlament de 
Catalunya, al Congrés de Diputats, al Senat, a l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de 
Municipis de Catalunya. 
 

El Sr. Alcalde lamenta la baixa participació dels municipis en el pressupost de l’Estat, entre un 10 i un 
12%, a diferència de molts països europeus, centreeuropeus i nòrdics, on la participació més o menys 
és a raó d’un terç, un terç Estat, un terç administració regional i un terç administracions locals, de 
manera que aquest terç seria el 33%. Per això proposem aquesta moció com fan molts ajuntaments 
per donar-hi suport. Hi ha algun comentari per part vostre? 
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la moció que és APRO-
VADA per UNANIMITAT.  

 
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL 
 

Moció 1: Adequar i utilitzar el nou espai adquirit de la CEMSA com a aparcament provisional 
els dies de màxima afluència de vehicles. 
 
Aiguafreda te dèficit d'aparcament que es fa més notori en dades assenyalades com la Festa 
Major. Molt pocs pobles tenen dedicada la plaça de l'Ajuntament a aparcament, aquest fet 
reforça que tenim un important dèficit i tenint en compte que l'ajuntament va adquirir la 
CEMSA proposem al ple els següents acords: 
 
1) Utilitzar el pati adjacent al camp d'esports de manera provisional com a zona d'aparcament 
mentre no es pugui executar el projecte del nou espai municipal 
 
2) Per seguretat, separar amb tanques a una distància prudencial el nou espai provisional de 
les edificacions de la CEMSA  

 
Pren la paraula el Sr. Pujol, regidor d’ERC, dient que és una mica el que vaig explicar l’altra vegada a 
l’últim Ple, intentar mentre no fem res a la CEMSA de donar-li un ús d’aparcament per suavitzar la 
pressió que estem tenint en tota aquesta zona d’aquí del camp d’esports, on hi ha caravanes aparca-
des, cotxes que s’hi passen més de deu dies sense moure’s, que sembla un dipòsit, hi ha molta gent. 
Això es veu encara més de cara a la festa major quan ens quedem sense el Pla de la vinya. Creiem que 
amb molt poca cosa podríem condicionar i utilitzar el descampat de la CEMSA, dit això llegeixo els 
punts que presentem. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde i diu que ho han estat estudiant, ho hem treballat amb els tècnics i d’en-
trada no hi podem votar a favor. En l’anterior Ple jo mateix vaig dir que, com el projecte CEMSA era un 
projecte d’un volum molt gran que va més enllà d’una legislatura, arribarà un moment en que dispo-
sarem d’un espai mig ocupat o mig desocupat, que aniria bé fer servir com a aparcament. No obstant, 
els tècnics han advertit que ara el règim urbanístic no ho permet, tampoc es recomanable per temes 
de seguretat, i per tant hauríem de fer unes inversions que en aquests moments no estem en condici-
ons de fer. Hi ha possiblement un sòl contaminat i tota la part que amenaça ruïna és propera, encara 
que es pugui fer una tanca demana una execució que encara estem treballant. En qualsevol cas, 
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continua el Sr. Alcalde, vull fer una proposta, com ja es va fer Serrabanda, és un tema sobre el qual 
caldria trobar-se i fer un monogràfic, de CEMSA, perquè tenim informacions noves que hauríeu de 
saber, i aquest monogràfic passaria també per una visita conjunta a l’edifici per fer-nos idea de com 
ho tenim tot. En aquest moment votarem que no per les circumstàncies exposades, però no tanquem 
que en un futur sigui possible. 
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la moció que és REBUT-
JADA per sis (6) vots en contra del grup municipal Junts per Aiguafreda -CM, quatre (4) vots a favor del 
grup municipal ERC-AM i un (1) vot a favor del grup municipal PP.  
 
 

Moció 2: Regular i senyalitzar la circulació dels patinets pels diferents carrers del poble. 
 
Aiguafreda, com altres municipis, té un trànsit important de patinets circulant tant per les vo-
reres com per les calçades com a exemples carretera de Ribes i Passeig de Catalunya no ens 
consta que estigui regulat aquest tipus de trànsit, per tant, proposem al ple l'adopció dels se-
güents acords: 
 
1) Regular on i com es pot circular en patinet entenen que les voreres són pels vianants, que 
els patinets no són bicicletes i per evitar problemes en cas d'accidents. 
 
2) Adequar els senyals de trànsit en cas que fos necessari per a les excepcions que ara només 
diuen excepte bicicletes. 

 
Pren la paraula la Sra. Matas, regidora d’ERC, i explica que cal la regulació de la circulació dels patins 
perquè ens hem adonat que n’hi ha que van contra direcció, passen per les voreres o per qualsevol 
altre lloc, i això pot provocar accidents, és per veure si s’ha pensat fer alguna regulació amb aquest 
tema.  
 
El Sr. Alcalde indica a la Sra. Matas que això no és una pregunta, és una moció, llegim els punts. 
 
La Sra. Matas llegeix els punts de la moció, dient que és el mateix que ha dit.  
 
El Sr. Alcalde contesta que en aquest tema estem d’acord, però que no creiem necessari fer una nor-
mativa nova a nivell municipal, si que hi ha alguns ajuntaments especialment en ciutats grans que han 
fet una normativa pròpia, ordenança reguladora de l’ús dels patinets, però en el nostre cas com hem 
fet altres vegades ens podem remetre a un ordre superior. Aquest és un tema ja regulat i la normativa 
la tenen els vigilants municipals. 
 
La Sra. Brunet explica que específicament està previst i regulat a la llei general de trànsit, que hi ha 
totes les premisses dels patinets, que no poden superar 25 km/h, que no poden anar sobre les voreres 
etc. 
 
El Sr. Pujol comenta, que tu ho sàpigues i que ho sàpiguen els vigilants vol dir que ho saben els que van 
amb patinet? Perquè a les set del matí, davant de casa ja en passa un per la vorera, i va “a tota llet”. El 
Sr. Pujol exposa que malgrat la llei de trànsit hi ha perill d’accident, que la situació de les bicicletes 
queda clara, per exemple davant la CEMSA, però el patinet no consta enlloc. 
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La Sra. Brunet contesta que és la llei de trànsit, no hem de dir si has de fer un stop o no, i els vigilants 
tant avisen a bicicletes com patinets. 
 
El Sr. Pujol diu que tant de bo no passi res, però és possible.  
 
El Sr. Alcalde insisteix que els vigilants tenen aquesta normativa, no es pot anar amb patinet per les 
voreres, la norma ja es detallada, anar amb patinet per les voreres és una multa de 200 euros. Crec 
que a Aiguafreda no tenim en aquests moments un problema greu de patinets, hi ha algun cas aïllat 
de persones adultes que en fan un ús, se’ls ha avisat. Però fer una regulació pròpia pot resultar impro-
cedent, recorda el Sr. Alcalde com a exemple quan hi va haver tot un debat sobre el topless a les pis-
cines, no sé si ho recordeu, alguns ajuntaments van intentar regular-ho i al final el que es va acabar 
imposant va ser la norma autonòmica, aquí ja es va decidir no fer-ne cap i adscriure’ns a la que marcava 
la Generalitat. Ara es creu oportú seguir el mateix procediment, ens agafem a la normativa superior 
que tenen els vigilants i que haurien d’aplicar, i esperem que no hi hagi cap accident certament. 
 
El Sr. Pujol afegeix que independentment del que voteu per la moció personalment estic d’acord que 
la norma que ho regula és correcte, però sí que valdria la pena que es publiqués d’alguna manera 
diferent. Seria més clar, tant pel que té patinet com pel que va sense patinet, jo juraria que hi ha el 
75% de gent que no té ni idea de si poden passar per la vorera o si no poden passar-hi, ni qui té priori-
tat. 
 
El Sr. Alcalde contesta que recull la proposta de fer una campanya sobre la conscienciació de l’ús del 
patinet a la via pública. Demana a la regidora del PP si vol fer alguna intervenció.  
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la moció que és REBUT-
JADA per sis (6) vots en contra  del grup municipal Junts per Aiguafreda -CM, quatre (4) vots a favor 
del grup municipal ERC-AM i un (1) vot a favor del grup municipal PP.  
 
 

Moció 3: Visibilitzar la pluralitat del Consistori durant la Festa Major. 
 

Ja fa anys que durant el primer acte de la Festa Major, on es convida a tots els ciutadans a 
participar-hi, és a dir, el Pregó, a la taula presidencial s’hi asseuen, a més dels “veritables pro-
tagonistes” de la Festa (els Quintos i Quintes), i el pregoner/a convidat, tots els membres de 
l’equip de govern. 
 
Ens preguntem, per tant, si la Festa Major és la Festa Major d’Aiguafreda o només de l’equip 
de govern. 
 
El mateix passa en altres actes, on sembla que l’Ajuntament només representi una part del 
poble d’Aiguafreda i no tots els seus ciutadans. 
 
Per tant, proposem al ple l’adopció dels següents acords: 
 
1) Que es modifiqui la composició de la taula presidencial del Pregó de la Festa Major de forma 
que inclogui tots els membres del consistori, o en el seu defecte, un representant de cada grup 
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municipal o només l’alcalde com a màxima representació institucional, i els veritables prota-
gonistes de la Festa. 

 
El Sr. Alcalde comenta que no ens sembla bé que es digui que la festa major és només de l’Ajuntament, 
evidentment la prepara l’Ajuntament, però és de tot el poble d’Aiguafreda perquè sense la gent d’Ai-
guafreda no hi hauria festa major. També hi ha un punt que s’ha passat per alt i no s’ha llegit però que 
està escrit, diu “passa amb altres actes, on sembla que l’Ajuntament només representi una part del 
poble d’Aiguafreda i no tots els seus ciutadans”, això no és així.  En els actes institucionals com l’11 de 
setembre es convida a tots els regidors, tots independentment del grup que siguin. L’últim acte insti-
tucional que hem tingut va ser la inauguració de la biblioteca i es va convidar a tots els regidors per fer 
la recepció de la presidenta del Parlament que ens va visitar, de manera que això ho tenim clar i segui-
rem per aquesta línia, que hi siguin tots els regidors perquè participin en tots els actes importants.   

 
Certament en la composició de la mesa de la festa major no hi ha els representants dels dos grups 
municipals que no estan a l’equip de govern, sembla oportú corregir aquesta situació però proposem 
un canvi a la moció, que hi hagués un representant de cada grup municipal a part del pregoner i de 
l’Alcalde, però també hi voldria incloure els regidors de festes. Crec que ells amb la feina que els hi 
toca, hi han d’estar, i evidentment amb els quintos. Aquesta seria la proposta, així què hi hauria un 
representant de cada grup més els regidors de festes, pel coneixement que tenen i pel que els corres-
pon haurien de ser-hi. Si voleu fer algun comentari, endavant. 

 
Pren la paraula el Sr. Pujol, regidor d’ERC, dient que per una vegada acceptem la proposta, vol que es 
tingui en compte que quan fas una invitació a la festa major parles en nom de tot el consistori, per 
exemple al pregó, parles en nom de tot el consistori, per tant, seria correcte i acceptem aquesta mo-
dificació. 

 
Seguidament el Sr. Alcalde demana a Secretaria que es prengui nota de la modificació, i es sotmet a 
votació amb els canvis proposats.  
 
I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la moció que és APRO-
VADA per UNANIMITAT. 
 
7.2.-PRECS I PREGUNTES 
 
Tot seguit es procedeix a tractar les preguntes dels diferents grups municipals respectant l’ordre d’en-
trada al registre d’entrada de la corporació. 
 
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL 
 
1. A l’inici de la legislatura es va mencionar que els plens, finalment, es retransmetran. Quin serà el 

primer ple on s’apliqui aquesta iniciativa?  
 

El Sr. Alcalde respon que es té la intenció de tirar endavant amb la retransmissió de Plens i poder fer 
vídeo actes, però que no pot concretar quan. Vam fer una primera experiència forçada en temps de 
pandèmia i no va anar malament, però ens hi hem de posar i així ho vam comentar el dia de presa de 
possessions. No podem dir exactament quan serà, sí que el nostre informàtic està revisant opcions.  
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El Sr. Pujol demana si podrà ser en aquesta legislatura, ja no demano al 2024 perquè no està en el 
pressupost.  

 
El Sr. Alcalde comenta que podria ser possible amb les partides dedicades a temes informàtics. Es 
voldria fer màxim al 2025, en qualsevol cas està previst en la legislatura.  

 
El Sr. Pujol destaca que per ells l’important és que es faci, no com consti en el pressupost. 

 
2. En el cas que s’hagi de fer obra civil per a poder desplegar la fibra òptica municipal, s’aprofitarà 

el traçat existent i pràcticament coincident de la xarxa de biomassa per a desplegar l’esmentada 
fibra i també per a reparar els evidents danys existents al paviment deguts a l’execució de la obra 
civil de la xarxa de biomassa? 

 
El Sr. Alcalde respon que la pregunta té més derivades a part del que heu comentat, de la fibra òptica 
no en sabem el calendari tot i que la Generalitat està anunciant que vol desplegar una fibra en tots els 
municipis de Catalunya. Ara ja en tenim a través d’empreses privades, en qualsevol cas no ens ha 
arribat cap comunicació de quan ens pot tocar, però sí que volem aprofitar un dels projectes que abans 
he esmentat i que volem dur a terme durant aquesta legislatura, que és la carretera nova, per fer-hi 
dues obres d’impacte i notables. S’ha d’aprofitar si s’aixeca el paviment per refer la canalització de l’eix 
principal de distribució d’aigua en baixa a les cases d’Aiguafreda. Hem d’evitar com sigui fuites i 
pèrdues i, per tant, serà el moment per fer una renovació, amb tot l’eix vial.  

 
Continua el Sr. Alcalde dient que l’altre és la biomassa, hem de fer-la arribar fins al casal Sant Jordi i 
just davant de Can Girabent, allà hi tenim una T practicada que ha de permetre fer arribar un tros més 
avall, també serà el moment que s’aixequi per fer aquesta inversió.  

 
En qualsevol cas pel que fa a la fibra, la Generalitat està tirant endavant la connexió dels seus 
departaments, en les seves respectives seus, Aiguafreda en són tres, el jutjat de pau de l’Ajuntament, 
el departament d’Educació amb l’escola i el departament de salut amb el CAP, volen tenir connexió no 
depenent d’altres xarxes privades, ho estan fent bastant ràpid. 

 
3. Al camp d’esports i al parc de la plateria existeixen serveis equipats que actualment no tenen 

cap (o poca) obertura al públic. Ja que són llocs d’afluència sobretot de nens i nenes, per què 
no s’obren al públic almenys en les hores de màxima afluència (caps de setmana i dies lectius 
entre 16:30 h i 20 h)? 

 
Pren la paraula el Sr. Herms dient que al camp d’esports des del dia 29 de novembre ja s’engeguen els 
llums perquè puguin estar allà els nens i puguin fer servir el camp d’esports per esbarjo, després també 
estan oberts els lavabos dels edificis dels camps d’esports, on fan el ballet.  No s’obren els del parc de 
la plateria per l’incivisme, desapareix el paper, el sabó, s’ho emporten tot, pinten les rajoles, les tapes 
del lavabo etc. Per tant, se’n fa ús quan és necessari perquè hi ha una activitat, llavors si que s’obre. 

 
El Sr. Pujol diu que està d’acord que hi ha gent incívica, però no li sembla que sigui correcte que perquè 
hi hagi incivisme no obrim, almenys a les hores de més afluència s’hauria de poder tenir-ho controlat 
i obrir.  
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El Sr. Alcalde exposa que hi va haver un problema greu, i que ha passat dues vegades, algú va embussar 
els lavabos i això va repercutir a les cases que hi ha al passeig, va afectar a la canalització que va cap al 
desguàs general de la carretera i de mica en mica va anar pujant fins a arribar a les cases, van començar 
a sentir males olors i va costar trobar-ho. És una situació complicada i es va decidir tancar, s’obre com 
ha dit el regidor i ho continuem fent en moments puntuals que hi hagi un acte programat, i realment 
calgui.   

 
4. Tots els elements d’accés als nínxols del cementiri compleixen amb la normativa vigent de pre-

venció de riscos laborals? S'ha plantejat la millora de les condicions de seguretat del personal 
de l’ajuntament en les tasques vinculades a la gestió del cementiri? 

 
El Sr. Alcalde respon que s’ha fet una renovació d’escales, però en falta una, tenim dues escales noves 
amb barana que compleixen normatives de seguretat. Només queda una escala de gat que es necessita 
encara per arribar algun nínxol del quart pis, les altres velles s’han llançat. Ara tenim doncs escales 
mòbils, amb rodes i amb barana, però com he dit si que en falta una que es comprarà.  

 
Pren la paraula la Sra. Matas i comenta que és un problema, no arribes a dalt de tot, només arribes al 
segon o tercer pis com a molt amb la de seguretat, ja no s’hauria d’utilitzar l’altre tipus d’escala ni una 
persona ni un treballador, aquella escala es recolza malament i el treballador està en perill.  

 
El Sr. Alcalde explica que s’ha parlat amb els treballadors, que també fan moltes obres, com repintar, 
i tenen clar el tema de seguretat, i utilitzen bastida no escala. 

 
Intervenen el Sr. Pujol i la Sra. Matas i el Sr. Alcalde demana que contesti el portaveu si us plau, que 
sinó la transcripció de les actes és complicada.  
 
El Sr. Pujol explica que si mires la retransmissió de VOTV del dia de tot Sants es veu un treballador 
pujant a una escala insegura, que la intenta posar a dalt recolzada entre mig de nínxols, puja sense cap 
tipus de protecció, sense cap tipus d’arnès ni res. Això com a seguretat de treball no ho és. Per altra 
banda explica el regidor que l’escala que vas protegit amb plataforma és un problema el pendent que 
fa, et surt del tros asfaltat, o sigui que no carregues en l’asfalt sinó que te’n vas a fora. 

 
El Sr. Alcalde respon que prenem nota d’això, hi ha pendent d’adquirir una nova escala, en falta una, i 
en aquest cas procuraríem que fossin de les mides per poder accedir correctament.  

 
La Sra. Matas demana qui té accés a les escales, els treballadors o la gent que hi va. 

 
El Sr. Alcalde comenta que es tracta de poques famílies que tenen un nínxol al quart pis, que ja hi ha 
parlat, només aquestes tenen accés difícil i se’ls va oferir que seria personal de la brigada que faria 
aquesta feina, s’han posat d’acord amb el personal de la brigada i ha estat aquest personal que ha 
arribat fins al seu nínxol, per evitar riscos. Conclou el Sr. Alcalde que en tot cas, en mesures de riscos 
de personal aquest tema l’hem d’enfilar bé, i adquirint l’escala que falta.  

 
5. Coneix l’Ajuntament l’estat de la xarxa de distribució d’aigua cap a la Font fresca? Quines me-

sures es prendran al respecte? 
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El Sr. Alcalde comenta que coneixem exactament el que s’ha de fer per poder portar aigua a la font 
fresca, sabem on és la veu original, està un tros amunt sota la cinglera, és un punt on arribar és 
complicat, són molts metres, de moment no ho farem, amb la situació que tenim. 

 
El Sr. Geli afegeix que estem en situació de sequera i qualsevol acció que es fes a nivell d’aqüífers pot 
posar en perill l’abastament d’aigua de la masoveria, per tant, és un tema que coneixem, volem que la 
font fresca torni a rajar, però que ragi de manera natural. Seria molt interessant nodrir d’aigua constant 
el torrent dels gorgs i fomentar la biodiversitat que hi ha en aquest tram petit, que és considerable. 

 
El Sr. Pujol comenta que, superada la sequera, a veure si tenim sort per l’any que ve o en dos anys, és 
evident que per mi Aiguafreda de Dalt, sense font fresca no és Aiguafreda de Dalt, a Aiguafreda de Dalt 
anàvem a l’església, però evidentment a l’acte que ens interessava, o anar a menjar a la font fresca. 

 
El Sr. Alcalde comenta que hi està absolutament d’acord.  

 
El Sr. Pujol diu que hem de tenir en compte que quan vulguem dir que Aiguafreda de Dalt està acabat, 
hem de dir que està acabat per la font. 

 
El Sr. Geli conclou que és evident que Aiguafreda de Dalt no és només patrimoni, és patrimoni, és 
natura, és cultura, és socialització, és turisme, són moltíssimes coses, i la font fresca per nosaltres és 
rellevant. 

 
6. Hi ha terrenys al mig del poble els quals tenen dèficits importants d’adequació (vorals, pavi-

ments, tanques, etc.) i de neteja (males herbes, brutícia). Quines mesures pren l’ajuntament en 
aquests casos? Perquè no es reclama als propietaris, com a la resta de veïns, que adeqüin les 
propietats? Fa molts anys que alguns d’aquests terrenys estan en el mateix estat. 

 
El Sr. Alcalde exposa que es reclama als propietaris sistemàticament cada any, i aquest any hem afegit 
una reclamació més, pel manteniment de la franja perimetral. El POUM ha definit una franja que en la 
mesura que ens correspon ens hi hem posat aquest, és la franja que envolta tot el municipi i que va de 
les cases des de la Font dels Enamorats cap Aiguafreda de Dalt fins Avencó. Aquest any hem afegit 
aquests requeriments als propietaris perquè ho netegin. Pel que fa a les de dins del nucli, aquestes 
s’exigeix que es netegin, la majoria haig de dir que estan netes. També es demana que es mantinguin 
els sobresortints d’arbustos que afecten  la vorera. No només es fa per carta sinó que els vigilants hi 
van personalment a les cases per avisar i ensenyar directament com ho tenen, això és fa cap a la 
primavera, i es tornarà a fer. El seguiment hi és, però sempre hi ha propietaris que compleixen més 
que d’altres.  

 
7. Quines mesures s’estan implementant per part de l’Ajuntament i Sorea per a la reducció del 

consum d’aigua? Quin seguiment se'n fa? Quina informació es comunicarà a la ciutadania?  
 

L’Ajuntament va decidir, seguint les recomanacions de la fase d’excepcionalitat en què ens trobem, no 
regar cap espai públic, de manera que ja fa temps que no hi ha rec per aspersió, també vam treure la 
neteja del carrer amb aigua, ja no es ruixa ni es rega a pressió com es feia. També s’ha decidit aquesta 
campanya que comença ara de no plantar cap flor en jardineres de manera que s’han buidat totes i la 
flor d’hivern no es plantarà. La jardinera quedarà neta. A més a més, es va modificar el projecte de 
jardineria de la biblioteca perquè no fos dependent de l’aigua. Comunicacions informatives en portem 
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dues que es van fer abans de l’estiu, després de l’estiu, i aquesta setmana en surt un altre que ens han 
fet arribar del Consell Comarcal d’Osona amb recordatoris sobre l’estalvi d’aigua.  

 
I finalment dir que en l’estat actual se’ns exigeix per part de l’Agència Catalana de l’Aigua, un consum 
màxim de 230 litres per habitant i dia, el llindar el complim, però per poc, estem just a la línia. Per tant, 
hem de continuar fent campanyes d’incidència. Pel que fa als grans consumidors, a Aiguafreda no en 
tenim, de fet dels pobles que formem part de la xarxa d’Osona Sud, som el que en total consumim 
menys i l’explicació és molt clara, no tenim món agrícola, no tenim ni camps per regar ni sobretot 
bestiar de cap explotació que gestioni moltes quantitats d’aigua, i això fa que tinguem menys consum. 
De manera que seguirem amb aquestes campanyes, tot sembla indicar, que no ens escaparem de 
passar a la fase d’emergència i això voldrà dir reduir dels 230 litres com a topall que tenim ara als 200 
litres. 

 
Continua el Sr. Alcalde explicant que l’ACA està sancionant municipis, a la comarca d’Osona n’ha 
sancionat tres per superar aquesta quantitat i continuarà fent-ho, els advertiments són contundents, 
han sancionat Manlleu, aquesta setmana Collsuspina i Sant Martí de Centelles perquè superen els 
llindars i han rebut aquesta sanció. Hem de mirar que nosaltres complim i hem de mirar que no ens 
toqui tot i que serà complicat si passem a aquesta fase d’emergència, aquests 200 litres.  

 
8. Quina és la metodologia per a repartir la informació escrita de l’ajuntament (cartes, díptics, etc.)? 

Hi ha zones del poble a on no sempre arriba aquesta informació. 
 

El Sr. Alcalde explica que es fa a través de correus però tenim problemes, no arriba a tot arreu el que 
es vol repartir, ja hem tingut reunions amb ells, hem parlat amb la directora de Centelles, és de qui 
depèn la nostra oficina. Ara repartirem la felicitació de Nadal típica de l’Ajuntament més el calendari i 
esperem que arribi a tothom. Però hem tingut problemes. 

 
El Sr. Pujol, regidor d’ERC, diu que si perquè per exemple el díptic aquell que vau dir dels gossos a mi 
mateix no em va arribar.  

 
El Sr. Alcalde respon que hi estan a sobre, ens hem queixat, a més ens fa anar malament a nivell de 
gestió econòmica perquè  demanen cobrar a l’avançada. Però les empreses de bustiades massives són 
molt més cares.  

 
9. Els regidors i regidores de l’equip de govern tenen horari d’atenció al públic? Quin és aquest ho-

rari? Com es farà públic?  
 

El Sr. Alcalde comenta que si que el tenen, hi dediquen moltes hores, les peticions es centralitzen a 
través de l’Ajuntament, la persona que està a recepció reserva l’hora i ho comunica als regidors. No 
només tenen unes hores, de fet estan disponibles qualsevol hora per tal de poder-se adequar als 
horaris que l’interessat necessiti. Això ja es va fer públic mitjançant la revista d’Aiguafreda que vam 
publicar. Es deia on s’havia de trucar, però els regidors estan disponibles sempre, no només a les hores 
que tenen habituals. 

 
La Sra. Martin demana si hi ha unes hores o sempre és sota agenda.  
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El Sr. Alcalde respon que sota agenda, matí i tarda, queden amb veïns i veïnes, estan a qualsevol 
moment. Hem vist que era més efectiu així, posant-se d’acord amb la persona interessada, trobant un 
moment que els vagi bé a tots. No obligues a les persones a venir a unes hores concretes de 
determinats dies. Em passa el mateix a mi. Habitualment si que tinc unes hores que tinc bastant 
regulades però ahir a la tarda perquè no els anava bé ens vam trobar, per tant es fa segons la necessitat 
de la gent.  

 
10. L’Educadora Social té acreditat el nivell normatiu de català necessari per a la seva plaça? No es 

considera oportú que s’adreci per defecte en castellà als ciutadans. 
 

El Sr. Alcalde destaca que la pregunta no agrada, la trobo pretensiosa, i haig de dir una cosa, i tant que 
té el nivell de català o no hagués pogut accedir a la plaça que té. És una treballadora que a més a més 
té un nivell de català excel·lent, no només parla català sinó que també parla el castellà i l’àrab, cosa 
que ens va molt bé per l’atenció als serveis socials. Dono la paraula a la regidora de Serveis Socials. 

 
Pren la paraula la Sra. Cabrafiga dient que és una pregunta de mal gust, que frega fins i tot m’atreviria 
a dir la discriminació. Primer us voldria fer una pregunta, m’agradaria saber del cert, si ha sigut a 
vosaltres a qui s’ha adreçat directament en castellà? O coneixeu algú a qui s’hi hagi adreçat? Aquesta 
treballadora com ha dit l’Alcalde, ha nascut a Catalunya, és catalana i evidentment té totes les 
acreditacions de català sinó el Consell Comarcal seria el primer que diria que no la voldria en plantilla. 
Per altra banda, cal tenir en compte que malauradament la majoria de gent que demana hora amb la 
treballadora, és gent no nascuda aquí, no entenen la nostra llengua o no la parlen, que pot ser el motiu 
pel qual passa això d’adreçar-se en castellà amb ells, o fins i tot tenim la sort que la treballadora parla 
l’àrab. Jo aquest dilluns vaig tenir una reunió amb la treballadora i amb la cap del Consell Comarcal, 
perquè clar, vam creure que era una bestiesa el que es plantejava avui aquí, i evidentment està 
disposat a ensenyar-vos tots els títols, acreditacions, C1, C2, el nivell d’anglès, l’àrab màsters o sigui 
tot. Per tant, creiem que això que dieu no ve a lloc.  

 
Intervé la Sra. Mir, regidora d’ERC, dient, que ja que hi som jo si que tinc una persona coneguda directa 
que va acabar parlant amb ella, i s’hi va adreçar en castellà, jo no tenia ni idea que era marroquina, ni 
idea. 

 
El Sr. Alcalde i la Sra. Cabrafiga recalquen que és catalana. 

 
La Sra. Mir, si, catalana, d’acord. 

 
El Sr. Pujol demana si es la mateixa des de fa mesos. 

 
La Sra. Mir insisteix que jo no sabia d’on era, ni com es deia, imagina’t. I t’ho pot dir perfectament la 
Gemma, quan li vaig comentar un dia aquí, i li vaig comentar en versió informal, entre nosaltres li vaig 
dir Gemma estigueu al cas, que hi ha una Treballadora Social, no en sé ni el nom, no he hagut de trucar 
mai per sort, a l’assistència, sí que he hagut de trucar uns quants cops i em guardaré la meva opinió. 
Però a l’Educadora Social no l’he hagut de trucar mai. Però pel que sé, s’ha dirigit a gent en castellà, i 
a aquesta gent no li ha agradat, ha començat ella la conversa. En el meu cas jo no sabia ni si sap parlar 
àrab o rus o anglès, català, castellà.. el que sigui. Simplement és això, llavors si t’ho diu algú de 
confiança, i per tant, totalment verídic, però potser és un cas puntual i per mala sort només ha parlat 
amb una persona de tot el poble en castellà.  
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Intervenen diversos regidors alhora i el Sr. Alcalde demana ordre.  

 
Continua la Sra. Mir, explicant que la persona a la qual es va dirigir en castellà, no ha vingut de fora, ni 
molt menys, fa molts anys que viu aquí i va ser ella directament que va començar en castellà. Per això 
la meva inquietud, si agafo el telèfon el més lògic és que em parlin en català, si després no m’entenen 
passo a la llengua que cal sent una educadora social. 

 
El Sr. Alcalde diu que el punt de vista ha quedat aclarit.  

 
La Sra. Cabrafiga recalca que pot assegurar que sempre parla en català, que aquest cas puntual el 
desconec, però sempre, i des del minut u tots els treballadors t’ho poden dir, que aquesta noia s’adreça 
en català. 

 
El Sr. Pujol i la Sra. Martin demanen si no pot ser una altra persona, o si hi ha hagut una suplència.  

 
El Sr. Alcalde i la Sra. Cabrafiga contesten que no, i que les postures han quedat clares, seguim, anem 
a la següent pregunta.  

 
 

11. A què es deu l’excepció per a bicicletes de la senyalització de direcció prohibida que hi ha al 
passeig (en ambdós sentits)? Està anunciat a la resta de vehicles la possibilitat que aparegui una 
o diverses bicicletes circulant en sentit contrari? 

 
El Sr. Alcalde explica que quan vam fer el canvi de sentit de circulació del passeig ens vam reunir amb 
una entitat que es diu Osona en bici, que ens va fer propostes que ens van semblar bé. Hi ha trams de 
prioritat invertida on les bicicletes poden anar contra direcció, si el pas és molt estret es desaconsella, 
però el passeig donava prou perquè en sentit contrari la persona que hi vingui amb cotxe la pugui 
veure. Així ho vam acordar i es van posar aquests rètols. Els serveis tècnics ho van veure bé, i hem de 
dir que a satisfacció de tots els usuaris de bicicletes, s’hi pot circular sense problemes. 

 
12. Vist l’èxit de la venda anticipades d’entrades pel teatre de la Festa Major, s’ha pensat en millorar 

la seva distribució ja que les persones que van anar a primera hora a comprar-ne només van 
poder triar seients a partir de la fila 11 perquè totes les anteriors ja estaven venudes o reserva-
des? 

 
El Sr. Alcalde comenta que aquesta pregunta potser la podria respondre la mateixa regidora d’ERC, 
Cristina Martin. 

 
La Sra. Martin diu, jo per què? 

 
Pren la paraula el Sr. Geli, i diu, faré teatre, “mentira!”  

 
La Sra. Martin respon que no, jo he fet la pregunta, per tant, heu de respondre i si voleu interactuaré 
amb el que digueu. 
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El Sr. Geli contesta que no és veritat, ho he dit així “mentirà!”, però es que no és veritat, diu que a la 
pregunta hi ha una cosa que no és certa i pot semblar una cosa que no és. A les dotze del migdia quan 
vam obrir aquí a l’Ajuntament perquè la gent pogués venir a reservar l’entrada hi havia seients a la fila 
1, hi havia seients a la fila 2, hi havia seients a la fila 5, hi havia seients a la fila 6, hi havia seients a la 
fila 7, hi havia seients a la fila 10, és així. Com que era el primer any que ho fèiem us explico la dinàmica 
que va ser consensuada amb el grup de teatre. El que vam fer va ser la nit abans de començar a vendre 
vam fer el que s’anomena una prevenda d’entrades, aquesta prevenda la vam fer pels actors i 
participants del grup de teatre, de manera que nosaltres mateixos i els nostres familiars i amics, que 
són els que pateixen els assajos, poden escollir aquests seients, que es van reservar. Però vam tenir 
cura de què quedessin seients lliures al davant, als costats, i al darrere de manera que quan s’obrís la 
venda al públic també hi haguessin espais per la gent. 

 
El Sr. Geli defensa que sap de primera mà quina va ser la situació, en una altra ocasió podria dubtar, 
però en aquest cas no, quan aquí es va obrir la venda d’entrades la primera persona que va venir podria 
triar al davant, a la segona fila etc., podria triar. 

 
El Sr. Pujol diu, que depèn del nombre d’entrades que volgués, que quan ell va arribar n’hi havia 
poques.  

 
El Sr. Geli contesta que això no és un problema de distribució, sinó de l’èxit, de vendre com xurros, de 
ser els Bruce Springsteen del teatre d’Aiguafreda, no? De vendre les entrades en mitja hora. Continua 
dient que entén la situació de la gent que va venir més tard i no ho va poder fer. És una cosa diferent 
del que passava altres anys, la gent adquiria l’entrada a la guixeta, entrava a la platea, i quan arribava 
allà es trobava que tot estava reservat i potser pensava, ostres no hagués entrat si s’havia d’asseure al 
darrere. Aquest any qualsevol persona podria triar en funció del que hi havia, i decidir si comprava o 
no comprava l’entrada. Haig de dir que no va quedar ningú que volgués venir a veure l’obra de teatre 
per entrar, és a dir, no tothom va poder seure davant perquè és lògic que no s’hi pot seure, però vam 
afegir 20 cadires més que es van col·locar el mateix dia, tothom va poder venir. Nosaltres vam fer la 
plantilla abans que les cadires estiguessin escampades, amb la distribució ens podíem trobar que 
determinats llocs no veiessin el que passava dalt de l’escenari, per tant crec que la distribució va estar 
bé, crec que va anar bé. 

 
El Sr. Alcalde comenta que creu que ja s’ha respost la pregunta i que ha estat un èxit. 

 
La Sra. Martin comenta que pensa, i de fet amb en Jesús ja n’hem parlat, que una altra opció que també 
serviria a l’Ajuntament per altres coses, per fer venda anticipada, és una plataforma on es pugui fer 
compra d’entrades. A Centelles, Tona, Seva, al Casal Francesc Macià, a la Canal, ja funcionen amb 
aquest tipus d’entrades on tu virtualment et pots situar on vols, i els actors i participants podrien enviar 
el link per fer les reserves.  

 
El Sr. Alcalde comenta que és una proposta que s’ha d’estudiar, portàvem molts anys amb un sistema 
que no convencia, entrada lliure i  “tonto l’últim” com es diu vulgarment, s’ha fet un canvi notable a 
favor de transparència i de facilitat, mirarem si es poden fer altres opcions.  

 
La Sra. Mir diu, a mi em sap greu perquè trobo que la idea és molt bona, però em sap greu, no hem 
avançat molt de vendre-ho aquí o posar catifa o bufandes a una cadira. Si la idea és avançar, per mi,  
això és un pensament personal, per mi i alguns que estaven al darrere de la meva fila, hi ha gent que 
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es va queixar. Des del moment que algú es queixa és una llàstima, quan hi ha un grup de teatre que ha 
fet unes hores, una inversió, ha estat treballant, ha fet una bona obra, que està molt bé.  És una llàstima 
que sentis gent del públic queixant-se de que hi ha hagut una prevenda. Potser això ja no és cosa meva, 
potser és del grup de teatre, o de l’Ajuntament, potser la prevenda va ser un xic exagerada des del 
meu punt de vista.  

 
El Sr. Pujol recalca que potser cal mirar això de la plataforma, que funcionés i no fos molt costós, i que 
potser va fallar explicar que la reserva era pel grup de teatre. Potser un es va molestar perquè es va 
pensar que si venia a les 12 aquí seria el primer de triar de les 300 o 350 que hi havia a la venda, i no 
va poder fer això. 

 
El Sr. Alcalde contesta per respondre el que s’ha dit que no hi ha hagut millora, crec que sí, n’hi ha 
hagut una de bàsica, és la de seguretat a mesura que anava entrant gent. Perquè tothom hi pogués 
entrar amb seguretat, allà hi ha un aforament limitat i aquest és el que ha marcat, el tema de seguretat, 
no poder encabir més gent que correspon a la sala i s’ha fet amb aquesta prevenda. Sabíem que 
s’ompliria, l’espai que tenim és el que dona, hi ha opcions, i aquestes opcions passen també per una 
segona representació que ja es farà aquest gener a Centelles, no aquí. Bé, crec que s’han donat tots 
els punts de vista, per tant, passaríem si us plau a la següent pregunta. 

 
13. Quines propostes s’estan duent a terme per impulsar el comerç del nostre municipi, a banda de 

la ja coneguda campanya de Nadal? Han passat 6 mesos des de la constitució del nou equip de 
govern i no veiem cap acció en aquesta línia. 

 
Pren la paraula la Sra. Puigbarraca dient que hem començat fent un grup de whatsapp de botiguers, 
per tenir primers contactes, volíem fer una reunió presencial, però no ha sigut possible, la farem ara 
al gener. Hem parlat amb alguns botiguers que estan disposats a refer la unió de botiguers, estan 
interessats i tenen ganes de tornar-la a crear. Hem preparat la campanya de Nadal i ara justament 
demà del 20 al 29 hem fet una campanya per buscar els tions a les botigues del poble, perquè la canalla 
acompanyats dels pares busquin i voltin per les botigues. També tenim pensat fer campanyes de cara 
a Pasqua per buscar un altre objecte i fer-los participar en el carnestoltes. 

 
El Sr. Alcalde afegeix que les reunions que hi han hagut han servit per reprendre temes de comerç, la 
unió de botiguers la trobem a faltar, va existir durant molts anys i van fer moltes iniciatives, és molt 
difícil de trobar algú que vulgui estar al capdavant però a nosaltres ens toca impulsar-ho. Allà on no 
arribi la unió de botiguers o les possibilitats dels botiguers hem d’arribar-hi nosaltres. Ja s’ha citat la 
campanya de Nadal que s’ha fet, i la dels tions, hi creiem molt, es repartiran les butlletes a l’escola i 
caldrà haver entrat i segellat unes quantes etiquetes, tots els nens que hi participin tindran un petit 
obsequi. 

 
I no havent-hi més temes a tractar en l’ordre del dia, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, donant les gràcies a 
tots els assistents, essent les 21:40 hores, de la qual cosa en dono fe. 

 

 
L'Alcalde,      La Secretària Interventora accidental 
Document signat electrònicament al marge 
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